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ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
 
Caràcter:  ordinari 
Data:   27 de maig de 2014 
Horari:  20 hores 
Lloc:   sala de sessions de l’Ajuntament d’Artà 
 
 
Hi assisteixen: 
Bartomeu Gili Nadal,   batle 
Maria Antònia Sureda Martí,  regidora 
Magdalena Llull Ferrer,  regidora 
Jaume Alzamora Riera,  regidor  
Magdalena Maria Fernández,  regidora 
Maria del Mar López Martí,  regidora 
Guillem Caldentey Crego,  regidor 
Manuel Galán Massanet,  regidor 
Maria Paula Ginard Vílchez,  regidora 
Onofre Serra Vila,   regidor 
Juan Lliteras Espinosa,  regidor 
Miguel Servera Morey,  regidor 
 
Celia Martínez-Piñeiro de Urquiza, secretària 
 
No hi assisteix: 
Antònia Llull Ferrer,   regidora 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió de 25 de març de 2014. 
2. Aprovació, si s’escau, del Reglament per a l’ús de la marca D’Artà. 
3. Aprovació, si s’escau, de l’Ordenança reguladora del preu públic per a la utilització de la marca 
D’Artà. 
4. Aprovació, si s’escau, del Pla d’estabilitat pressupostària 2014-2015. 
5. Informació de les resolucions de Batlia corresponents al mes d’abril de 2014, de 13 de maig i de 22 
de maig de 2014. 
6. Precs i preguntes. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió de 25 de març de 2014 
 
En acompliment d’allò que disposen l’article 97.2 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de 
règim local de les Illes Balears, i l’article 91.1 del Reglament d’organització i funcionament i règim 
jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, el batle demana als 
membres de la corporació si algú té alguna observació a fer sobre l’acta de la sessió de dia 25 de març 
de 2014, de la qual se n’ha expedit, prèviament, una còpia de l’esborrany a cada regidor per al seu 
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coneixement, rectificació d’errades o possible formulació d’al·legacions, si n’és el cas. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat, essent tretze el nombre legal de membres del consistori i dotze els 
assistents, aprovar l’acta de 25 de març de 2014. 
 
 
2. Aprovació, si s’escau, del Reglament per a l’ús de la marca D’Artà 
 
El batle explica el contingut de l’expedient i la proposta d’acord, que, copiada literalment, diu: 
 
<<PROPOSTA D’ACORD 

 
Considerant del màxim interès per a aquest municipi l’aprovació del Reglament per a l’ús de la marca 
D’Artà, amb l’objecte de fomentar el desenvolupament econòmic del nostre municipi i de completar 
l’establert en les lleis i reglaments vigents. 
 
Considerant que, amb data 15/04/2014, es va emetre informe de Secretaria en relació amb el 
procediment i la legislació aplicable per a l’aprovació del Reglament per a l’ús de la marca D’Artà. 

 
Considerant que, amb data 15/04/2014, els serveis municipal de Desenvolupament Econòmic redactà 
l’Avantprojecte de reglament per a l’ús de la marca D’Artà. 

 
Una vegada realitzada la tramitació corresponent i atesa la competència del Ple en virtut dels articles 
22.2.d i 49 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local, i de l’article 102 de la 
Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de règim local de les Illes Balears, es proposa al Ple que 
adopti els següents  

 
ACORDS: 
 
1. Aprovar inicialment el Reglament per a l’ús de la marca D’Artà, en els termes en què figura a 
l’expedient com a annex 1. 

 
2. Sotmetre el projecte de Reglament per a l’ús de la marca D’Artà a un període d’informació pública, 
per un termini de trenta dies, mitjançant un anunci publicat en el Butlletí Oficial de les Illes Balears i en 
el tauler d’anuncis de la corporació, a fi que el veïnatge i les persones legítimament interessades puguin 
examinar l’expedient i formular reclamacions, objeccions o observacions.  

 
3. Concedir audiència prèvia a totes les associacions veïnals i de defensa de les persones consumidores i 
usuàries establertes en el seu àmbit territorial que estiguin inscrites en el registre municipal 
d’associacions veïnals i que el seu fi tingui relació directa amb l’objecte de la disposició. 

 
4. Facultar el batle per subscriure i signar tota classe de documents relacionats amb aquest assumpte.>> 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que té dubtes sobre aquesta normativa, en relació a les persones 
que no es vulguin registrar, ja que no podran vendre els productes amb la marca D’Artà. 
 
El batle diu que no podran vendre aquests productes, ja que han de respectar el Reglament. 
 
El Sr. Galán diu que, en una reunió, a una pregunta es va deixar caure que, a llarg termini, es duria per 
una empresa externa. 
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El batle diu que, de moment, no; que ara ho durà l’Ajuntament. 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que hi votarà a favor, per donar un vot de confiança a l’Equip de 
Govern. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, demana si les empreses es podran registrar en qualque moment. 
 
El batle li diu que sí, que es podran registrar en qualsevol moment. 
 
El Sr. Lliteras diu que no els agrada que s’hagin d’acollir a la marca D’Artà per poder vendre els 
productes. 
 
El batle diu que aquest Reglament no impedeix cap iniciativa privada. 
 
El Sr. Lliteras demana si és normal que en el comitè hi hagi 3 tècnics municipals i 2 membres 
d’associacions i que no hagi cap polític. 
 
El batle diu que es proposa que el comitè sigui més tècnic que polític. 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Aprovar inicialment el Reglament per a l’ús de la marca D’Artà, en els termes en què figura a 
l’expedient com a annex 1. 

 
2. Sotmetre el projecte de Reglament per a l’ús de la marca D’Artà a un període d’informació pública, 
per un termini de trenta dies, mitjançant un anunci publicat en el Butlletí Oficial de les Illes Balears i en 
el tauler d’anuncis de la corporació, a fi que el veïnatge i les persones legítimament interessades puguin 
examinar l’expedient i formular reclamacions, objeccions o observacions.  

 
3. Concedir audiència prèvia a totes les associacions veïnals i de defensa de les persones consumidores i 
usuàries establertes en el seu àmbit territorial que estiguin inscrites en el registre municipal 
d’associacions veïnals i que el seu fi tingui relació directa amb l’objecte de la disposició. 

 
4. Facultar el batle per subscriure i signar tota classe de documents relacionats amb aquest assumpte. 
 
 
3. Aprovació, si s’escau, de l’Ordenança reguladora del preu públic per utilitzar la marca D’Artà 
 
El batle explica el contingut de l’expedient i la proposta d’acord, que, copiada literalment, diu: 
 
<<PROPOSTA D’ACORD 
 
1. Aprovar inicialment l’establiment del preu públic per a la prestació del servei d’utilització de la 
marca D’Artà i aprovar l’Ordenança que el regula, en els termes en què figura a l’expedient. 
 
2. Donar a l’expedient la tramitació i la publicitat preceptives, mitjançant la seva exposició en el tauler 
d’anuncis d’aquest Ajuntament i en el Butlletí Oficial de la província, per un termini de trenta dies 
hàbils, durant els quals les persones interessades podran examinar-lo i plantejar les reclamacions que 
estimin oportunes. 
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3. Considerar aprovat definitivament aquest acord en el cas que no es presentin reclamacions a 
l’expedient durant el termini indicat anteriorment.>> 
 
El batle diu que aquesta ordenança es fa per poder comercialitzar els productes. 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, confirma que només hauran de pagar les persones que ho sol·liciten. 
Demana si els doblers recaptats seran finalistes. 
 
El batle li diu que sí. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, demana quina serà la finalitat dels doblers obtinguts per aplicació de 
l’ordenança. 
 
El batle li diu que la finalitat és per fer més propaganda de la marca. 
 
El Sr. Lliteras diu que seria convenient mirar a partir de quins doblers s’hauria de pagar. A més, demana 
sobre el tema de les infraccions. 
 
El batle l’informa sobre aquest tema. 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, mostra la seva conformitat. 
 
A continuació, el reunits acorden, per 10 vots a favor (PI, UIA, PSOE i I. Verds) i 2 abstencions (PP): 
 
1. Aprovar inicialment l’establiment del preu públic per a la prestació del servei d’utilització de la 
marca D’Artà i aprovar l’Ordenança que el regula, en els termes en què figura a l’expedient. 
 
2. Donar a l’expedient la tramitació i la publicitat preceptives, mitjançant la seva exposició en el tauler 
d’anuncis d’aquest Ajuntament i en el Butlletí Oficial de la província, per un termini de trenta dies 
hàbils, durant els quals les persones interessades podran examinar-lo i plantejar les reclamacions que 
estimin oportunes. 
 
3. Considerar aprovat definitivament aquest acord en el cas que no es presentin reclamacions a 
l’expedient durant el termini indicat anteriorment. 
 
 
4. Aprovació, si s’escau, del Pla d’estabilitat pressupostària 2014-2015 
 
La regidora delegada de les àrees d’Urbanisme i Hisenda, Sra. Maria, explica la proposta, que, copiada 
literalment, diu: 
 
<<PROPOSTA D’ACORD 
  
Vist el Pla economicofinancer subscrit per la secretària interventora de l’Ajuntament d’Artà en data 
22/04/2014, la necessitat del qual s’origina per unes errades en el càlcul de la regla de despesa en fase 
d’elaboració del pressupost municipal de 2014. 
 
Atès que el Pla proposat és conforme a l’establert en els articles 21 i 23 de la Llei orgànica 2/2012, de 
27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera, en relació amb l’article 9.2 de 



 5

l’Ordre HAP/2105/2012, d’1 d’octubre, per la qual es despleguen les obligacions de subministrament 
d’informació previstes en la Llei orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i 
sostenibilitat financera, i de conformitat amb el que disposa l’article esmentat, es proposa al  Ple  que 
adopti els següents  
 
ACORDS: 
 
1. Quedar assabentat del resultat de l’avaluació de l’objectiu d’estabilitat pressupostària, de l’objectiu de 
deute públic i de la regla de despesa efectuat per la Secretaria i Intervenció mitjançant l’informe de 
22/04/2014. 
 
2. Aprovar el Pla economicofinancer de l’Ajuntament en els termes que consten en el document annex i 
que es considera part integrant d’aquest acord. 
 
3. A efectes merament informatius, publicar el Pla economicofinancer en el BOIB. Així mateix, posar a 
disposició del públic una còpia del Pla des de la seva aprovació fins a la finalització de la seva 
vigència.>> 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que, quan es redueix la despesa, també es redueixen els ingressos. 
 
La Sra. Maria diu que s’ha acordat el fraccionament del pagament i que no es modificarà el pressupost 
d’ingressos. 
 
El Sr. Galán demana què passarà si avui no s’aprova el Pla. 
 
La Sra. Maria li diu que, en cas de no aprovar-se avui, s’aprovarà per la Junta de Govern Local. 
 
El Sr. Galán diu que el PSOE va donar suport a l’aprovació del pressupost i que el varen subjectar a tres 
premisses. Diu que no es duen a terme els compromisos adquirits per l’Equip de Govern i que, per això, 
s’abstendran en la votació. A més, diu que convé informar els propietaris de s’Estanyol d’aquest Pla. 
 
La Sra. Maria diu que té contacte directe setmanalment amb els propietaris de la urbanització s’Estanyol 
i que pensava comunicar-los-ho. 
 
El regidor del PP, Sr. Servera, diu que s’adhereix totalment a allò que ha dit el PSOE. A més, demana si 
es retocarà la partida destinada a l’Associació de la Tercera Edat de la Colònia de Sant Pere. 
 
La Sra. Maria li diu que no es toca aquesta partida. 
 
El regidor Sr. Servera diu que s’abstendran en la votació. 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, manifesta que s’abstendrà en la votació. 
 
A continuació, els reunits acorden, per 6 vots a favor (PI i UIA) i 6 abstencions (PSOE, PP i I. Verds): 
 
1. Quedar assabentat del resultat de l’avaluació de l’objectiu d’estabilitat pressupostària, de l’objectiu de 
deute públic i de la regla de despesa efectuat per la Secretaria i Intervenció mitjançant l’informe de 
22/04/2014. 
 
2. Aprovar el Pla economicofinancer de l’Ajuntament en els termes que consten en el document annex i 



 6

que es considera part integrant d’aquest acord. 
 
3. A efectes merament informatius, publicar el Pla economicofinancer en el BOIB. Així mateix, posar a 
disposició del públic una còpia del Pla des de la seva aprovació fins a la finalització de la seva vigència. 
A continuació, el president  diu que hi ha que tractar 1 moció, que no hi figura en l’ordre del dia, que 
s’ha de votar la seva inclusió i que s’ha de debatre, si n’és el cas. 
 
 
M1. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal Iniciativa Verds, relativa a 
instar el batle d’Artà a comunicar al Jutjat d’Inst rucció núm. 2 de Manacor la voluntat de 
desistiment en la causa d’aquest Ajuntament contra el regidor Caldentey per un suposat delicte 
de “revelació de secrets”; i anàlisi i valoració independent de la gestió tècnica del sistema 
informàtic municipal que ha donat per resultat una greu vulnerabilitat de les dades contingudes 
en els servidors, amb depuració de responsabilitats, si s’escau 

 
A continuació, els reunits, per 6 vots a favor (PSOE, PP i I-Verds) i 6 vots en contra (PI i UIA), empat 
que dirimeix el batle amb el seu vot de qualitat, no ratifiquen la urgència de la moció ni la seva inclusió 
en l’ordre del dia. 
 
El batle explica que el desistiment de la denúncia s’ha fet aquest matí i que, per tant, no té sentit aquesta 
moció. 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que no entén per què no s’aprova la urgència quan hi ha un pacte 
i, a més, diu que aquesta moció es va presentar a les comissions informatives i que no es va tractar per 
la no assistència del portaveu d’I. Verds, qui l’havia presentat. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, reitera que no es compleix el pacte a què havien arribat per votar, per 
unanimitat, les mocions presentades per urgència. 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, diu que presentarà la moció en un ple ordinari. 
 
[Essent les 20.30 hores, el portaveu del PP, Sr. Lliteras, s’absenta de la sessió.] 
 
 
5. Informació de les resolucions de Batlia corresponents al mes d’abril de 2014, de 13 de maig i de 
22 de maig de 2014 
 
A continuació, es dóna compte de les resolucions de Batlia corresponents al mes d’abril de 2014, de 13 
de maig i de 22 de maig de 2014. 
  
Els reunits, per assentiment unànime, es donen per assabentats. 
 
 
6. Precs i preguntes 
 
La secretària informa que el PSOE i I. Verds han presentat escrits de precs i preguntes, els quals es 
llegeixen a continuació. 
 
PRECS I PREGUNTES QUE FORMULA EL PSOE 
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Precs 
 
- Seguim insistint en el prec del mes de gener i de març pel que fa a tornar a posar en marxa aquella 
bona iniciativa de crear una agenda esportiva setmanal i que fos publicada a la pàgina web.  
 
Resposta: S’accepta el prec, però a l’agenda única ja es publiquen els actes esportius més rellevants de 
cada club esportiu. 
 
- Demanam que, per a l’organització de les properes festes de Sant Salvador, es tengui en compte 
instal·lar més banys. Fins i tot, si és necessari, demanam que s’involucri a tots els bars perquè aquests 
dies tanquen les portes i no deixen utilitzar els seus serveis.  
 
Resposta: S’intentarà. 
 
- Demanam una vegada més, i vista la situació de precarietat en què ha quedat l’Equip de Govern, que 
faci una remodelació seriosa i un major repartiment de les àrees.  
 
Resposta: Hi feim feina. 
 
- Demanam que convoqui, la setmana que ve o màxim la propera, una junta de portaveus per tal de 
xerrar del punt verd de la Colònia.  
 
Resposta: Es tendrà en compte 
 
Preguntes 
 
Esports 
 
- S’ha fet algun avanç en el tema de la signatura del Conveni per a la reparació de les plaques d’energia 
solar del Poliesportiu Na Caragol?  
 
Resposta: Respecte del mes passat, no s’ha fet cap avanç. 
 
- Ara que estan a punt d’acabar les diferents competicions, es té previst fer algun tipus d’inversió, 
reparació o manteniment a les diverses instal·lacions esportives? 
 
Resposta: Sí. 
 
- Quines? 
 
Resposta: S’han d’acabar de definir, amb els clubs que utilitzen les instal·lacions, les actuacions que es 
duran a terme. Cal dir que durant tot l’any, a les diferents instal·lacions, s’hi van fent tasques de 
manteniment. 
 
Hisenda 
 
- Al passat plenari us vàrem demanar un llistat de tots els contractes menors que s’han adjudicat aquest 
any. El llistat amb els imports el tenim, el que no tenim és el perquè i què es va encarregar. Ens podrien 
fer arribar una còpia en format digital de tots els expedientes de contractes menors? Cal recordar que ja 
li demanàrem a l’altre plenari. 
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Resposta: Tan prest com sigui possible. 
 
Interior 
 
- Quines són les mesures que ha pres o fa comptes prendre el batle en relació a l’organització del 
personal?  
 
Resposta: La primera, la contractació de l’empresa Estratègia Local, per tal de tenir l’assessorament 
adient. 
 
- Quina incidència té el control horari que s’ha instaurat en les nòmines dels treballadors de 
l’Ajuntament?  
 
Resposta: En aquests moments, cap. 
 
- Quin és i amb quins termes s’ha establert el marc de col·laboració entre l’Ibanat i el nostre 
Ajuntament?  
 
Resposta: Encara no ens han passat cap esborrany. 
 
- Ens poden fer arribar una còpia de l’expedient de subvenció que es va demanar a la convocatòria de 
projectes d’inversió i les millores de l’oferta turística a l’illa de Mallorca i que va esser aprovat al 
plenari del mes d’abril? 
 
Resposta: Sí. 
 
- Tenim el projecte de reforma de les cases esmentades en aquesta subvenció? 
 
Resposta: Sí, també l’hi passarem. 
 
- Ens han informat que hi va haver actes vandàlics a l’estació del tren. Ens pot donar informació 
d’aquest fet? Quines mesures s’han pres? 
 
Resposta: No en tenim constància. 
 
Medi Ambient 
 
- Ara més que mai tornam insistir en la necessitat de complir els acords a què es va comprometre 
l’Equip de Govern i de treure a concurs la plaça de TAE de medi ambient. Quan la trauran? 
 
Resposta: En acabar els processos que hi ha en marxa. 
 
- Ara que s’està xerrant i posant damunt la taula el tractament de la fracció d’orgànica i el tema del 
compost, creim important veure què en pensen els pobles veïnats i creim que seria una bona passa fer 
alguna reunió en aquest sentit per tal de veure si podríem fer un tractament comú d’aquest tipus de 
fracció. Ha estudiat l’Equip de Govern aquesta possibilitat? 
 
Resposta: Demà hi ha una reunió amb el DI de Residus per tal de conèixer les condicions i possibilitats 
de tractar l’orgànica en origen. En funció dels resultats, s’estudiarà. 
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- La creu interessant? 
 
Resposta: Tot el que pugui suposar millorar la gestió dels residus en origen, ho creim interessant. 
 
Cultura 
 
- Als passats plenaris demanàrem que s’adequassin més espais per realitzar les diferents activitats de 
l’Ajuntament o de les entitats ciutadanes. S’ha fet alguna passa al respecte? 
 
Resposta: La compra de mobiliari per redistribuir espais. 
 
- Com es troba l’informe que es va sol·licitar pel tema del personal de la Fundació Teatre d’Artà? 
 
Resposta: Encara no el tenim. 
 
- Ja està tancat el programa de concerts del Festival Antoni Lliteres? Si la resposta és afirmativa, quin 
és?  
 
Resposta: No està tancat. 
 
- Hi ha programat qualque acte cultural aquest estiu? Quin? 
 
Resposta: Festival Sent el Patrimoni. 
 
- Actualment, ens poden dir com s’està gestionant el Museu? 
 
Resposta: Directament per part de l’Ajuntament, concretament hi ha l’Oficina d’Informació Turística 
 
Educació 
 
- Atès el canvi de responsable de l’àrea d’Educació, quina opinió en té l’actual responsable del Conveni 
signat entre la Conselleria i l’Ajuntament per tal d’executar una permuta de terrenys i que alguns 
terrenys esdevinguessin d’ús públic per a tot el poble d’Artà? 
 
Resposta: Que s’ha d’executar el Conveni. 
 
- En aquest tema, quines actuacions farà? 
 
Resposta: Ho impulsarem intentant el màxim consens entre les parts. 
 
- Ens poden fer un informe de les actuacions realitzades pel policia tutor en els diversos centres 
educatius aquest curs escolar? 
 
Resposta: Des del 26 de març (dia en què li van donar més disponibilitat de canvis de guàrdies per 
donar millor servei) ha realitzat 75 serveis:  
 
· 1 actuació penal 
· 2 actuacions per absentisme escolar,  
· 7 actuacions diverses, com per ex. evacuacions de centres, etc.  
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· 1 informe, actuació i protecció de menors 
· 2 possibles actuacions penals dins àmbit escolar 
· 2 actuacions de prevenció i formació dins les aules 
· 38 entrevistes o reunions 
· 20 actuacions de seguretat ciutadana en centres escolars 
 
Urbanisme 
 
- Alguns dels propietaris dels expedients de disciplina urbanística que varen esser dictaminats pel Ple 
d’aquest Ajuntament han donat compliment de forma voluntària als acords de plenari? 
 
Resposta: No, que es tengui constància. 
 
- Quines passes s’han fet per tal de resoldre el tema del punt verd de la Colònia? S’ha fet alguna 
consulta amb el Consell de Mallorca? S’ha enviat algun informe? 
 
Resposta: No s’ha fet cap passa. Tampoc no s’ha consultat el Consell de Mallorca ni s’ha enviat cap 
informe.  
 
PRECS I PREGUNTES QUE FORMULA I. VERDS 
 
Precs 
 
- Demanam que es facin públiques les relacions mensuals de despeses dels regidors de l’Equip de 
Govern originades en l’exercici del seu càrrec (telèfon, dietes, maquinari, mòbils, etc.).  
 
Resposta: Es tendrà en compte. 
 
- Demanam novament, si encara no s’ha fet, que es doni inici als tràmits necessaris per tal d’habilitar, 
com a zona d’esbarjo i ús amb presència permesa als cans, l’espai municipal que hi ha entre el Parc de 
Bombers d’Artà i el torrent. 
 
Resposta: En poder. 
 
- Demanam novament que se’ns faciliti còpia dels escrits de l’Ajuntament i l’empresa Melchor 
Mascaró, sobre incompliments de contracte en la concessió anterior de la recollida de residus i neteja 
viària. 
 
Resposta: En poder. 
 
Preguntes 
 
Acords de Ple 
 
- Moció relativa a la sanció dels immobles permanentment desocupats propietat d’entitats financeres i 
altres grans empreses, aprovada el passat mes de febrer. Quines mesures s’han pres per tal de donar 
compliment a aquest acord del Ple? 
 
Resposta: Cap. 
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- Moció relativa a declarar il· legítims part dels interessos dels préstecs ICO del Pla de pagament als 
proveïdors, aprovada el mes de juliol de 2013. Quines mesures s’han pres per tal de donar compliment a 
aquest acord del Ple? 
 
Resposta: Possibilitat d’amortitzar deute. 
 
- Moció relativa a la implantació d’un sistema de millora de les condicions de netedat a les colònies de 
nidificació del cabot sobre la via pública del terme municipal d’Artà, aprovada el mes de juliol de 2013. 
Quines mesures s’han pres per tal de donar compliment a aquest acord del Ple? 
 
Resposta: Cap. 
 
- Moció aprovada el passat mes de novembre, relativa a instar el batle d’Artà a promoure la revisió 
d’ofici dels expedients de contractació pels quals es va adjudicar de manera externa a l’exarquitecte 
municipal la redacció i direcció de diferents obres, com ara les d’embelliment i pavimentació dels 
carrers de Ciutat i d’Antoni Blanes, de remodelació del Cementeri Municipal d’Artà i de construcció del 
Poliesportiu Municipal d’Artà, amb declaració de nul·litat dels actes, si s’escau, i depuració de 
responsabilitats. Quines mesures s’han pres per tal de donar compliment a aquest acord del Ple? 
 
Resposta: Encara cap. 
 
- Moció aprovada per aquest Ple el mes de juliol de 2012, relativa a la sentència sobre el Conveni 
urbanístic del Poliesportiu de la Colònia de Sant Pere. Quines mesures s’han pres per tal de donar 
compliment a aquest acord del Ple? 
 
Resposta: Encara cap. 
 
- Moció aprovada per aquest Ple el mes de juliol passat, relativa a adequar els patis de Na Caragol com 
a zona d’esbarjo fora d’horari escolar. Quines mesures heu pres.  

 
Resposta: Encara cap. 
 
- Moció aprovada el mes de juny passat, en relació als escars de Caloscamps. Quines mesures s’han pres 
per tal de donar compliment a aquest acord del Ple? 

 
Resposta: Encara cap. 
 
- Moció aprovada el mes de gener, en relació amb el punt verd de la Colònia de Sant Pere. Quines 
mesures s’han pres per tal de donar compliment a aquest acord del Ple, atesos els informes jurídic i 
urbanístic municipals obtinguts fins a la data? 
 
Resposta: Encara cap. 
 
- Moció aprovada el mes d’abril de 2013, relativa a instar l’Equip de Govern a contractar una auditoria 
dels serveis prestats per l’empresa concessionària dels serveis de recollida de residus i neteja viària. 
Atès que l’objecte d’aquesta auditoria havia de ser, prioritàriament, confirmar i quantificar 
econòmicament l’incompliment contractual consistent en no haver fet la recollida porta a porta de 
diferents fraccions de residus; atès que l’auditoria efectuada per GRAM el passat mes de desembre no 
entra, justament, en aquest punt. Pensau que s’ha donat compliment a l’acordat pel Ple en relació a 
aquella moció? 
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Resposta: Sí. 
 
- Moció aprovada al Ple d’abril, precedida d’instància nostra sol·licitant el mateix mes de febrer, en 
relació amb la “recuperació d’allò abonat a l’Estat i el Govern de les Illes, en concepte del cèntim 
sanitari”. Quines mesures s’han pres per tal de donar compliment a aquest acord del Ple? 
 
Resposta: Cap. 
 
Urbanisme: disciplina urbanística 
 
- A la sessió plenària del passat mes de març vaig formular un prec amb propostes d’actuació en relació 
amb una obra inacabada amb projecte no prorrogable, ubicada en el polígon 3, parcel·la 405. Se n’ha fet 
res? 
 
Resposta: S’ha encarregat al Departament d’Urbanisme que emeti un informe jurídic per determinar les 
actuacions que s’han de dur a terme. 
 
Urbanisme: expedients (sancionadors i de demolició) en custòdia dels Jutjats de Manacor 
 
- Segons ens informà la regidora d’Urbanisme el mes passat, s’havia rebut còpia d’un expedient, relatiu 
a unes obres encara no prescrites ni prescriptibles. Què s’ha fet amb aquest expedient? 
 
Resposta: Aquest expedient de demolició està caducat. I, com en tots els altres expedients acumulats en 
els darrers anys en què no ha prescrit la infracció, s’haurà de reiniciar. 
 
Urbanisme: tribunals 
 
– Es coneix què ha costat a l’Ajuntament el procediment judicial que va finalitzar amb sentència de 5 de 
gener de 2011 del Jutjat Contenciós Administratiu núm. 3 i interlocutòria del mateix Jutjat de 21 de 
febrer de 2013? 
 
Resposta: No. 
 
Edificis i espais municipals / Patrimoni 
 
- Propietat del recinte i murades de Sant Salvador. Quines passes s’han donat, en relació amb aquest 
espai, respecte de la seva titularitat? 
 
Resposta: S’hi està fent feina. 
 
- En quina fase es troba i quin és el calendari previst d’implantació de la senyalística de les platges del 
municipi? 
 
Resposta: S’estan fent les reunions amb l’empresa Daphnia, l’encarregada de dissenyar l’estratègia per a 
la gestió de les platges. S’estan revisant, de moment, els aspectes de compliment obligat per part de 
l’Ajuntament. 
 
- Heu rebut resposta de Demarcació de Costes, en relació amb l’esllavissada produïda a Caloscamps, 
que posa en risc el camí de Caloscamps, a l’alçada del seu tram final i, possiblement, la seguretat de les 
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persones que hi circulen? 
 
Resposta: Sí. Deia que l’erosió de la costa marina és un procés natural i que no s’hi farà cap tipus 
d’intervenció. Sí que diuen que senyalitzarà la perillositat de la zona. 
 
- Si és negatiu, pensau insistir-hi? 
 
- Considerau la possibilitat de prendre alguna mesura, com ara analitzar si hi existeix risc per a les 
persones, més encara a punt de començar la temporada de major afluència de públic —i, si fos així, per 
exemple, fer algun tipus d’indicació o senyalització? 
 
Resposta: S’hi està fent feina. 
 
- Llibre dels cecs i Llibre de l’oceà. Ens podeu explicar quins problemes hi hauria en relació amb la 
seva propietat? 
 
Resposta: Les estam estudiant. 
 
- S’han resolt? Estan ja inventariats (Inventari Municipal de Béns)?  

 
Resposta: No. 
 
- Col·lecció municipal d’Art. Hi ha algun programa previst per enguany de mesures de conservació, 
emmagatzemament adequat i/o restauració d’obres, almenys d’aquelles en pitjor estat? 
 
Resposta: Un programa no, es faran les feines puntuals més urgents. 
 
- Biblioteques. Què s’ha fet en relació a la nostra proposta, exposada en reiterades ocasions, de 
possibilitar que el dossier de premsa publicat al blog del servei de biblioteques, sigui accessible, en la 
seva totalitat, per a tothom? 
 
Resposta: Està pressupostat i pendent d’execució. 
 
- Ràdio Artà Municipal. Es té constància que properament l’actual encarregat de la gestió se’n deixarà 
de fer càrrec? 

 
Resposta: Sí. 
 
- Si així fos, en quina data? 

 
Resposta: No està definida. 
 
- Teniu algun projecte pel que fa al tipus de gestió, atès aquest canvi de persona al front del servei? 

 
Resposta: Encara no. 
 
- Heu considerat la possibilitat de fer la inversió necessària per a què es pugui fer emissió per Internet? 
 
Resposta: La valorarem. 
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Medi Ambient 
 
- Animals de companyia. Quines passes s’han donat en relació amb el conveni que s’havia de signar 
entre l’Ajuntament, manescals i associacions animalistes, per a col·laborar en el control poblacional i 
sanitari de les colònies de moixos? 
 
Resposta: Pendents de convocar una reunió a tres bandes per a la redacció del conveni. 
 
- Residus. Quantes tones de ferralla s’han recollit dels serveis municipals d’Artà (Punt Verd) d’ençà que 
es va contractar l’empresa BACTELMA per a la recollida i tractament de materials d’obra amb 
components d’amiant (uralita)? 

 
Resposta: Fins a final d’any no es compensa aquesta recollida; per tant, no disposam d’aquesta dada.  
 
- Quin valor s’ha donat a aquest residu (ferralla), per compensació a les factures de l’empresa que recull 
i tracta la uralita? 
 
Resposta: Encara no tenim la informació. 
 
- Quanta uralita ha recollit l’empresa esmentada? 
 
Resposta: 5 contenidors flexibles (big bags) d’1m3 i 3 contenidors flexibles allargats. 
 
- Quin cost ha tingut aquest servei de recollida i tractament? 
 
Resposta: 5 contenidors flexibles d’1m3 (340 euros) i 3 contenidors flexibles allargats (714 euros) i 
411,6 de transport. 
 
- Quines quantitats totals ha facturat l’empresa esmentada per tots els residus que recull i tracta? 

 
Resposta: 4.231,73 euros (inclou les pintures). 
 
- Quin estalvi ha suposat la compensació en les factures d’aquesta empresa, per dur-se’n la ferralla 
generada a Artà i gestionada en origen pels serveis municipals? 

 
Resposta: Fins a finals d’any no ho sabrem. 
 
- Quantes papereres, per quin motiu i amb quin criteri, heu retirat dels carrers?  
 
Resposta: Per motius i criteris tècnics. Ho revisarem. 
 
- Espais naturals protegits. Ha rebut resposta l’Ajuntament, en relació amb la reclamació exposada al 
Ministeri de Medi Ambient en la mateixa moció, en el sentit “[d]el manteniment de les obres ja 
efectuades corresponents a la fase I del projecte “Ordenación del uso público y protección del litoral y 
dunar de Sa Canova (Artà-Illes Balears), fase I y fase II”, així com de dur a terme la totalitat del projecte 
amb totes les seves fases”? 
 
Resposta: No. 
 
- Si és negatiu, s’ha insistit en la formulació de la reclamació? 
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Resposta: No. 
 
- Si és positiu, quan i en quin sentit? 

 
- La considerau satisfactòria? 
 
 
Acords 
 
1. Acordar, per unanimitat, essent tretze el nombre legal de membres del consistori i dotze els assistents, 
aprovar l’acta de 25 de març de 2014. 
 
2. Acordar, per unanimitat: 
2. 1. Aprovar inicialment el Reglament per a l’ús de la marca D’Artà, en els termes en què figura a 
l’expedient com a annex 1. 
2.2. Sotmetre el projecte de Reglament per a l’ús de la marca D’Artà a un període d’informació pública, 
per un termini de trenta dies, mitjançant un anunci publicat en el Butlletí Oficial de les Illes Balears i en 
el tauler d’anuncis de la corporació, a fi que el veïnatge i les persones legítimament interessades puguin 
examinar l’expedient i formular reclamacions, objeccions o observacions.  
2.3. Concedir audiència prèvia a totes les associacions veïnals i de defensa de les persones 
consumidores i usuàries establertes en el seu àmbit territorial que estiguin inscrites en el registre 
municipal d’associacions veïnals i que el seu fi tingui relació directa amb l’objecte de la disposició. 
2.4. Facultar el batle per subscriure i signar tota classe de documents relacionats amb aquest assumpte. 
 
3. Acordar, per 10 vots a favor (PI, UIA, PSOE i I. Verds) i 2 abstencions (PP): 
3.1. Aprovar inicialment l’establiment del preu públic per a la prestació del servei d’utilització de la 
marca D’Artà i aprovar l’Ordenança que el regula, en els termes en què figura a l’expedient. 
3.2. Donar a l’expedient la tramitació i la publicitat preceptives, mitjançant la seva exposició en el 
tauler d’anuncis d’aquest Ajuntament i en el Butlletí Oficial de la província, per un termini de trenta 
dies hàbils, durant els quals les persones interessades podran examinar-lo i plantejar les reclamacions 
que estimin oportunes. 
3.3. Considerar aprovat definitivament aquest acord en el cas que no es presentin reclamacions a 
l’expedient durant el termini indicat anteriorment. 
 
4. Acordar, per 6 vots a favor (PI i UIA) i 6 abstencions (PSOE, PP i I. Verds): 
4.1. Quedar assabentat del resultat de l’avaluació de l’objectiu d’estabilitat pressupostària, de l’objectiu 
de deute públic i de la regla de despesa efectuat per la Secretaria i Intervenció mitjançant l’informe de 
22/04/2014. 
4.2. Aprovar el Pla economicofinancer de l’Ajuntament en els termes que consten en el document annex 
i que es considera part integrant d’aquest acord. 
4.3. A efectes merament informatius, publicar el Pla economicofinancer en el BOIB. Així mateix, posar 
a disposició del públic una còpia del Pla des de la seva aprovació fins a la finalització de la seva 
vigència. 
 
 
El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
La secretària       Vist i plau 
        El batle 


